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Referat fra samarbeidsutvalget Risør Ungdomsskole 10. april 2024  
 
Sak 1 - Avslutning av tysklandstur 
Høsten 2023 ble tysklandsturene drøftet internt på skolen. I disse drøftingene deltok rektor, inspektør, 
sosiallærer, tillitsvalgt og teamledere. Internt ble skolen vi enig om å signalisere ovenfor foreldrene på 
nye 8. trinn, at tiden nå var moden for å vurdere andre alternativer til tysklandstur. Dette ble gjort på 
foreldremøtet i september. Helt konkret ble det foreslått en norgestur med for eksempel besøk på Utøya, 
Stortinget og 22. juli-senteret.  

På det nevnte foreldremøtet var det ingen foreldre som sa noe, eller reagerte på forslaget. Det ble heller 
ikke opprettet en økonomikomite på 8. trinn. Det er denne komiteen som har stått for innsamlingen til 
turene, og som har gjort slike turer mulig. 

Rektor tok kritikk på at han burde håndtert prosessen knyttet til avisartikkelen i Aust Agder blad på en 
bedre måte, og at saken burde vært drøftet både i SU og FAU før den endelige bestemmelsen ble tatt.  

Det faglige grunnlaget for at turene er avlyst ble presentert i møtet. De finnes bakerst i dette referatet.  

Elevrådsrepresentantene på møtet er klare på at 8. trinnselevene fortsatt ønsker seg en tur. Elevrådet 
(mesteparten) mener at det burde bli tur. Noen synes det er bra med Tysklands tur, men flere ønsker 
Norgestur. Noen mener mye tid går til buss.   

Elevene er uenige i at elevene mangler engasjement, men Sander og Maren opplever at mange ikke helt 
har forstått helt hvorfor det ikke blir tur for 8.trinn. De merker at elevene ikke har fått mye info om dette. 
Rektor signaliserer at han skal ta en runde i alle klassene for å gi litt mer informasjon.  

De redegjorde også for at de, via ungdomsrådet vil fremme dette som en sak til kommunestyret der de 
ønsker at kommunen betaler for turene.  

Marianne sier at dette skal diskuteres i morgen i FAU, og hun poengterer at hun prater for seg selv, og 
ikke på vegne av noen. Hun tok opp tema om Tysklandstur i FAU (dagen før dette kom i media), og sier 
hun har stusset over summene som skulle samles inn. Dette kom ikke frem i infoskriv som ble delt ut i 
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oppstarten. Hun har blitt kontaktet av andre foresatte rundt rutinene vedrørende turene, og et ønske om 
at dette ble tatt opp.   
Marianne sier at hun ikke har sett noen dokumentasjon på verdiene av disse turene, og poengterer at 
det er mange plasser man kan oppsøke og lære mye om. Det kan være turer i eget land, som kan gi like 
stor læring.   
 
Sak 2 - Lærerstab og ansettelser høst 2024 
4 nye lærere er ansatt fra høsten – 2 damer og 2 menn.   
 
Grethe Vogt går over i vanlig en undervisningsstilling, og skolen skal ansette en ny undervisnings 
inspektør.   
 
 
Sak 3 - SU er høringsinstans for følgende lokale forskrifter (se egne vedlegg): 
SU har noen innspill til skolereglementet.  

a. Permisjon fra skolen 
b. Hovedmål i Risørskolen 
c. Skoleregler 

i. Innspill vedrørende §4. Kan man formulere seg slik at dette gjelder smartklokker 
det kan kommuniseres med? 

ii. Innspill vedrørende §7. Er det litt for strengt å forby all brus? Hva med sukkerfri? 
Skolen selger is-te via kantina. Skolen poengterer at noen av disse reglene nok er 
viktigere for barneskolen.  

iii. Innspill vedrørende §7. Snøball. Er dette litt for strengt for ungdomsskolen?  
d. Skolerute 2024 - 2025 

 
Sak 4 - Saker fra elevrådet 
Elevrådet er fornøyde med at det lages nå disse bryggene, som ble tegnet av landskapsarkitekten. Vi 
har fått ny flaggstang, og nytt bordtennisbord kommer opp snart.   
 
Sak 5 – Eventuelt 

 Det jobbes med en mulighetsstudie knyttet til Kjempesteinsmyra og ny ungdomsskole. Denne blir 
presentert på kommunestyret i juni.  

 
 
 
Med hilsen 
Mads Stebekk Moe 
Rektor Risør U 
   
    
 
Brevet er ekspedert elektronisk, og har derfor ingen signatur.  
 
 

 
 
 

  

Mottakere: Kittel Bernhard Gjernes 
Marianne Eldorhagen 
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Faglig bakgrunn for avgjørelsen vedrørende tysklandstur 

Skoletur 

Som grunnlag for avgjørelsen ligger Udir sitt reglement for klasseturer. Turer som er en del av 
opplæringen, skal være gratis for elevene, jf. opplæringsloven § 2-15 og § 3-1. Dersom man er i tvil om 
turen er en del av opplæringen, må det gjøres en konkret vurdering. Indikasjoner på at turen er en del av 
opplæringen, er om: 

 den foregår i skoletiden 

 den kan relateres til læreplanene 

 lærere er med på turen og mottar lønn 

Slik Risør har organisert disse turene er det Risør kommunes vurdering at turene er en del av 
opplæringen.  

Når turene er en del av opplæringen får dette noen konsekvenser for skolen. I lovkommentarene til 
Opplæringsloven av Øystein Slette fra 2020 står det: Det er skolene og skoleeier som bestemmer hvilke 
aktiviteter elevene skal gjennomføre, aktiviteter i regi av skolen skal være gratis. Bakgrunnen for at turer 
også skal være gratis, er at de skal være inkluderende, slik at alle elever kan delta på lik linje, uavhengig 
av økonomisk bakgrunn.  

Opplæringsloven hindrer ikke at andre enn skoleeier finansierer skoleturer, så lenge retten til gratis 
opplæring ikke brytes. Elever og foreldre kan gå sammen om å finansiere turer ved f.eks frivillige gaver, 
dugnader og loddsalg. Dersom elevene eller foreldrene gir penger bør dette skje anonymt.    

 

Innsamling og anonymitet 

I Udir sitt reglement for klasseturer utdypes dette videre: Dersom foreldre foreslår å bidra til en tur som 
krever mer penger enn det skolen kan bruke, har skolen likevel et ansvar for at foreldreinnsamlingen 
foregår på lovlig måte, og bidragene er frivillige og anonyme. 

Turene til Tyskland har vært mulig, fordi skole og foreldregruppe har samarbeidet om å samle inn disse 
pengene. 

At bidragene skal være frivillige og anonyme, er den viktigste begrunnelsen for å slutte å organisere 
turer i skoletiden som er avhengig av foreldreinnsamling. Skolen har blitt kontaktet av foreldre som synes 
det er belastende å bidra i innsamlingen, ønsker å trekke seg anonymt, men opplever at dette ikke er 
mulig. Til syvende og sist er det skolens ansvar å sørge for at anonymiteten opprettholdes for de som 
ønsker å trekke seg. Skolen kan ikke se at dette er mulig i et lite gjennomsiktig samfunn som Risør.  

Skolen har også i stor grad involvert seg, og hjulpet økonomikomiteen med å videreformidle informasjon 
vedrørende dugnadsarbeidet. Ser man dette opp mot lovteksten i Opplæringsloven §2-15 hvor det står: 
Kommunen kan ikke kreve at elevene eller foreldrene dekker utgifter knyttet til grunnskoleopplæringen, 
til for eksempel ekskursjoner eller andre turer som er en del av grunnskoleopplæringen, så er det 
kommunens vurdering at skolen i for stor grad er involvert i innsamlingsarbeidet, og således ikke har 
handlet i tråd med intensjonene i lovverket.   

 
 
Offentlig anskaffelse 
Videre er det viktig å påpeke utfordringer knyttet til offentlige anskaffelser i denne sammenhengen. Når 
skolen bestiller turer eller andre tjenester som overstiger beløpsgrensen på 100 000 kroner, skal dette 
følge Lov om offentlige anskaffelser (LOA) og tilhørende forskrifter. Ifølge § 5 i Lov om offentlige 
anskaffelser er det et grunnleggende krav at offentlige anskaffelser skal være basert på konkurranse for 
å sikre en effektiv bruk av samfunnets ressurser. Dette innebærer at når skolen inngår en avtale med 
Aktive Fredsreiser, og verdien av anskaffelsen overstiger 100 000 kroner, må anskaffelsesprosessen 

https://www.udir.no/regelverk-og-tilsyn/skole-og-opplaring/gratisprinsippet/grunnskolen/aktiviteter-og-turer/klasseturer/?path=cehmjmdcehmjmjcehmkdj
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være åpen og transparent, og følge de prosedyrer som er fastsatt i lovverket for å sikre likebehandling 
av leverandører og forebygge favorisering av lokale aktører. 
Det er derfor en risiko for at skolen, ved å bestille tjenester direkte fra en aktør uten å følge lovpålagte 
anskaffelsesprosedyrer, handler i strid med Lov om offentlige anskaffelser. Dette kan ikke bare medføre 
juridiske konsekvenser for kommunen, men også svekke tilliten til skolens og kommunens evne til å 
forvalte offentlige midler på en ansvarlig måte. Det er derfor av ytterste viktighet at alle fremtidige 
anskaffelser som involverer offentlige midler, følger de gjeldende reglene og prosedyrene for offentlige 
anskaffelser, for å sikre at vi opptrer innenfor lovverkets rammer og opprettholder et høyt nivå av 
integritet og gjennomsiktighet i vår virksomhet. 
 
 
Andre kommuner 
Det er etter hvert blitt en uvanlig praksis å dra på skoletur på ungdomsskolen. I store kommuner som 
eksempelvis Oslo og Lørenskog foregår slike turer i foreldrenes regi, i for eksempel høstferien. Av andre 
mer, nærliggende eksempler, så gjør Tvedestrand det samme.   
 


